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Teckenförklaring 

 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Ej § 104 Margareta Hjelmstad T From § 87 

Eva Öhbom Ekdahl X Ej § 104  Björn Sandström T §§ 95, 102- 

Mats Gerdau X Ej § 104 Petter Larsson T §§ 95, 104 

Cathrin Bergenstråhle X Ej §§ 95, 104 Micael Tyberg T §§ 95, 104 

Linda Norberg X Ej § 104 Danuta Knapp T §§ 95, 104 

Ingegerd Thorngren X Ej § 104 Anders Bruhn T § 104 

Tobias Nässén X Tom § 101 Christer Lydig T § 104 

Ylva Sandström X From § 87, ej § 
104 

Henrik Barck -  

Mikael Sandström X From § 87 Helene Skantze T § 104 

Lotta Riedel X  Magnus Plathin-Sturaeus T § 104 

Annika Jung Backman X  Johan Hiller T § 104 

Magnus Bergman X  Anders Markow T § 104 

Eva Närvä Eickenrodt X Ej § 104 Linda Ohlson T § 104 

Lars Berglund X From § 87, ej § 
104 

Gun Lingberth N  

Peter Zethreus -  John Wallmark N  

Magnus Wakander X     

Nicole Bistoletti X From § 87    

Vilma Mori Aguilar X     

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X     

Börje Wessman X From § 84, ej § 
95 

   

Ann Hafström X     

Eric Lindahl X Ej § 95    

Anna Trygg X From § 87    

Richard Wendt X From § 84    

Susann Markow X From § 84    

Pernilla Hsu X Ej §§ 95, 104    

Mikael Östlund X From § 84    

Lennart Bergh X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X Ej § 104 Kurt Björkholm T From § 87 

Gunilla Grudevall-Steen X From § 87, ej § 104 Anna-Karin Boréus T From § 102 

Monica Brohede Tellström   X From § 84, ej § 104 Mohammad Noori -  

Lennart Nilsson X  Gertrud Lindgren T § 104 

Anne Skoogh X Tom § 101    

Mats Granath X     

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X  Ej §§ 95, 104 Mia Wallgren T §§ 95, 104 

Hans Peters X  Ej § 104 Ingmar Sahlgren T § 104 

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X Ej § 104 Anders Tiger N  

Karin Teljstedt X  Anna-Lena S Helgesson T § 104 

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Ola Karlsson T  

Josef Tekle X  Frida Nordström -  

Anders Selin X Tom § 101 Shiva Bahrami -  

Zakia Mirza X  Lena Rönnerstam T § 95, 102- 

Mattias Qvarsell X  Pia Ellström T §§ 95, 104 

Ingela Birgersson X Ej § 95 Erik Svanfeldt N Tom  §101 

Kaj Nyman X Ej § 95    

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson -     

Hans-Åke Donnersvärd X Ej § 104    

Tuija Meisaari-Polsa X      

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Sidney Holm X  Ej § 104 Kerstin Nöre Söderbaum T   

Brita Ström X  Tom § 95 Magnus Söderström T  From § 96 

Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson T § 104 

Gudrun Hubendick X      

Per Chrisander X      

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Ej § 104 Johan Kjellman T   

Mikael Carlsson X  From § 87 Staffan Waerndt T  § 104 

Kerstin Barve -     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson X  Ej § 104 Lars Örback -  

Agneta Johansson X   Camilla Carlberg T § 104 
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§ 82 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Ann Hafström och Sidney Holm att jämte 

ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 23 april 2012 klockan 14.00 i 

Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 
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§ 83 Dnr KFKS 2012/60-539 

Tunnelbana i Nacka 
Interpellation den 30 januari 2012 av Kaj Nyman och Pyret Due Hedlund (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 9/a 

Svar Bilaga 9/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 mars 2012 § 80 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2012/61-630 

Frågor om Fisksätraskolan 
Interpellation den 30 januari 2012 av Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 10/a 

Svar Bilaga 10/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 mars 2012 § 81 

Ärendet bordlades. 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att socialdemokraterna har interpellerat i frågan, som diskuterades livligt under 

kvällen.  Beslut har ju tagits av kommunstyrelsens verksamhetsutskott, att lägga ned 

högstadiet i Fisksätraskolan till hösten år 2012. Det finns anledning ifrågasätta både 

hanteringen av ärendet och beslutet. Den styrande alliansen har öppenhet och mångfald 

som ledord/vägledning/målsättning i sin verksamhet. Hantering av ärendet präglas inte av 

öppenhet och stämmer inte med en demokratisk beslutsprocess. Ärendet är av den vikt att 

det borde behandlas av fullmäktige. Beslutet att lägga ned högstadiet minskar mångfalden i 

utbudet av skolor. Det drabbar en betydelsefull del av Nacka kommun, Fisksätra med ca 6 

000 invånare. Också Fisksätras barn och invånare ska kunna få del av alliansens 

valmöjligheter och få välja en högstadieskola av god kvalitet i sitt närområde. Ett felaktigt 

beslut kan omprövas.   

 

Fisksätra präglas av mångfald av människor från olika länder. Det är kommunens rikaste 

del av språk och kulturer mm, men får alltför liten del av kommunens resurser. Många 

människor kommer från andra livsförhållanden präglade av krig och svårigheter. De barn 

som lever i dessa familjer är särskilt utsatta och behöver ett samhälle som ser deras behov, 

kan ge trygghet, kunskap och resurser för varje barns behov. Också i Fisksätra 
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lokalsamhälle behövs bra skolor med bra personal. Bra personal finns, också expertis, som 

nu riskerar skingras med det kortsiktiga beslutet om nedläggning av högstadiet.  

 

Följande frågor fick inga svar under debatten. Stämmer det att rektorn fick ett uppdrag på 

tre år som nu avbryts efter ett och ett halvt år?  Har Fisksätraskolan belastats av skulder 

från tidigare verksamhet som internationell skola? Varför inte ta reda på vilka resurser som 

behövs för att behålla högstadiet med hög kvalitet? Vilka möjligheter kan finnas att ta in 

vuxenundervisning i skolan? Finns andra möjligheter att vidga skolans verksamheter? Hur 

kan man stärka en engagerad skicklig lärarstab på Fisksätraskolan?” 

 

Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza lät anteckna följande. 

 

Protokollsanteckning    Bilaga 10/c 

 

- - - - - 
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§ 85 Dnr KFKS 2012/181-279 

Bostadsförsörjningen i Nacka 
Interpellation den 12 mars 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 26/a 

 

- - - - - 
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§ 86 Dnr KFKS 2012/182-000 

Demokratipris 
Interpellation den 12 mars 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 27/a 

Svar Bilaga 27/b 

 

- - - - - 
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§ 87 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot/ersättare (M) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Mikael Östlund till ny ledamot och Gun Lingberth till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 88 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot/ersättare (M) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Lennart Bergh till ny ledamot och John Wallmark till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ersättare (S) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Erik Svanfeldt ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ledamot/ersättare (M) i kulturnämnden för 

tiden intill utgången av 2012 

Beslut 

Som ny ledamot väljs den nuvarande ersättaren Christina Rinman. 

 

Som ny ersättare väljs Christina Anzén Ekman, Bergandsgatan 10  

133 41 SALTSJÖBADEN 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 mars 2012 § 55 

Val av ny ledamot bordlades. 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 91 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från del av uppdrag som 

deltidsengagerad förtroendevald (C) från Soledad 

Aguilar Oddershede samt nytt val för motsvarande 

andel av uppdraget för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Soledad Aguilar Oddershedes begäran om entledigande från 

från del av uppdraget, 10%. 

 

Som ny deltidsengagerad förtroendevald på 10% väljs Christine Lorne, Värmdövägen 

944, 132 36 SALTSJÖ BOO. 

 

- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ersättare (M) i Social- 

och äldrenämnden från Alex Mäkinen samt val av ny 

ersättare för tiden intill utgången av 2012 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Alex Mäkinens begäran om entledigande. 

 

Valet av ersättare bordläggs. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2010/232-214 

Detaljplan för Älta 14:11 m.fl, Stensö udde 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget.  

 

Ärendet 

Området ingick initialt i detaljplan för flerbostadshusbebyggelse vid Stensövägen som 

antogs 2007, men utgick på grund av att strandlinjen ändrats vid muddringsarbete som 

kommunen utfört. Syftet med planläggningen är att anordna kommunalt vatten och avlopp 

och samtidigt skapa byggrätter för befintliga fastigheter på Stensö udde, samt möjliggöra 

för åtta tillkommande fastigheter, varav sju i kommunal ägo. Vidare är syftet att anordna 

ytor för idrotts/föreningsverksamhet och en mindre servering samt att skapa god 

tillgänglighet till strandområdena. 

 

Under planarbetets gång har förslaget har justerats så att strandområdet blivit större genom 

att antalet nya fastigheter på kommunal mark minskats. Därutöver har byggrätten för 

befintliga fastigheter utökats till att rymma förhöjda väggliv på övervåning men med 

bibehållen nockhöjd och begränsning av byggnadshöjd. Möjlighet till parkering och trottoar 

har utökats vid lokalgata till muddrade viken. En mindre justering av vändplan har gjorts 

för att underlätta vändning av sopbil. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 63 Bilaga 28/a 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 november 2011 § 337 Bilaga 28/b 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 november 2011 Bilaga 28/c 

Utlåtande Bilaga 28/d 

Planbeskrivning, genomförandebeskrivning Bilaga 28/e 

Miljöredovisning Bilaga 28/f 

Kartor Bilaga 28/g 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 63 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget.  
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Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 november 2011 § 337 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Erik Lindahl yrkade, med instämmande av Mats Granath, Jan-Eric Jansson, Kaj Nyman 

och Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att de tre 

villatomterna öster om Stensövägen skulle utgå, att området med de fyra tomterna väster 

om vägen skulle bebyggas med småskaligt flerfamiljsboende och av hållbarhetsskäl byggas 

med passivhusstandard. I andra hand yrkade han avslag på kommunstyrelsens beslut  

 

Sidney Holm yrkade att fastighet nummer 16 (den närmast badstranden) om 492 

kvadratmeter, skulle utgå ur detaljplanen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Rolf Wastesons yrkande om återremiss. 

 

Kommunfullmäktige avslog Sidney Holms ändringsyrkande. 

 

Med avslag på Rolf Wastesons andrahandsyrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med Erik Lindahls yrkande att anta den föreslagna detaljplanen. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Det är angeläget att tillgängligheten till parkmark och strand på Stensö udde inte 

begränsas av nybyggnation. Därför bör de tre villatomterna i öster utgå. I Älta finns en stor 

mäng villor. Utifrån ett hållbarhetsperspektiv är det olämpligt, särskilt i så pass centrala 

områden som Stensö, att fortsätta att bygga fler villor. Därför bör istället området som 

föreslås bebyggas med fyra villor ändras så att där kan byggas ett småskaligt flerbostadshus. 

Av hållbarhetsskäl så bör det då byggas med passivhusstandard.” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 
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”Miljöpartiet tycker det är bra att fastigheterna på Stensö Udde får en bättre VA-lösning än 

de har idag och har ingenting emot utökade byggrätter för de befintliga fastigheterna. Vi är 

också nöjda med den minskning av exploateringsgraden i enlighet med vad vi föreslog 

tidigare när ärendet var uppe i kommunstyrelsen första gången. Det nya förslaget ger ett 

större parkområde i den östra delen av området vilket är bra men vi tycker att en av de 

nybildade fastigheterna på den västra sidan hamnar för nära badstranden.  Naturen kring 

badstranden är den vackraste i området och blir det bostäder för nära inpå försvinner 

mycket av naturkänslan. Därför reserverar vi i Miljöpartiet oss till förmån för vårt eget 

yrkande om att fastighet nummer 16 på 492 kvm, den fastighet som ligger närmast 

badstranden utgår ur detalj- och fastighetsplanen.” 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Planförslaget möjliggör att befintliga fastigheter vid Stensö Udde förses med kommunalt 

vatten och avlopp och att Stensövägen rustas upp. Lika angeläget är att få till stånd en 

attraktiv och lättillgänglig strandpark i området närmast den muddrade viken. Efter den 

omarbetning av planförslaget som nu skett som svar på kritik från Länsstyrelsen, 

Fritidsnämnden, sakägare och föreningar, kommer nu det allmäntillgängliga strandområdet 

utökas i förhållande till kvartersmarken.” 

 

Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Vi ser med tillfredsställelse att de kommunala tomter som ursprungligen lagts ut närmast 

stranden har tagits bort, så som vi föreslog inför utställningen. Det är viktigt att den 

tillgängliga stranden inte känns inklämd mot privata tomter. Det är också viktigt att följa 

upp de bestämmelser om stängsel som finns med i planen, så att tomtmarken inte ’flyter ut’ 

på allmänningen. 

 

Vi Socialdemokrater är även glada för att gångare, cyklister och människor med 

rörelsefunktionsnedsättningar nu också bereds framkomlighet till den allmänna platsen här 

och till kollektivtrafiken genom att en trottoar anläggs. Bara genom att sätta människorna 

före bilen i planeringen kan vi säkerställa barnens säkerhet bättre och göra det mer 

attraktivt för fler människor att välja bort bilen till förmån för kollektivt resande, cykling 

eller promenad. ” 

 

- - - - - 
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§ 94 Dnr KFKS 2012/161-217 

Fastighetsplan för Älta 14:11 m fl, Stensö udde 
Antagande 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärendet  

Syftet med fastighetsplanen är att möjliggöra en ändamålsenlig fastighetsindelning. Alla 

nuvarande fastigheter på Stensö udde har fått ett varierande stort uppgrundat/igenväxt 

område mellan fastighetsgräns och vattenområde. Kommunstyrelsen har inte bedömt att 

dessa markområden ska utgöra allmän platsmark utan bör tillföras de kringliggande 

fastigheterna. I flera fall kan ytorna redan anses vara ianspråktagna. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 63 Bilaga 29/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 mars 2012 § 83 Bilaga 29/b 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 29 februari 2012 Bilaga 29/c 

Fastighetsplaneförslaget (karta) Bilaga 29/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 64 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget.  

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 mars 2012 § 83 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrke planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas.  

Yrkanden 

Erik Lindahl yrkade, med instämmande av Mats Granath, Jan-Eric Jansson, Kaj Nyman 

och Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Rolf Wasteson anmälde att han och Agneta Johansson inte skulle delta i beslutet. 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Lindahls yrkande. 

 



 23  
 16 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservation 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Miljöpartiet tycker det är bra att fastigheterna på Stensö Udde får en bättre VA-lösning än 

de har idag och har ingenting emot utökade byggrätter för de befintliga fastigheterna. Vi är 

också nöjda med den minskning av exploateringsgraden i enlighet med vad vi föreslog 

tidigare när ärendet var uppe i kommunstyrelsen första gången. Det nya förslaget ger ett 

större parkområde i den östra delen av området vilket är bra men vi tycker att en av de 

nybildade fastigheterna på den västra sidan hamnar för nära badstranden.  Naturen kring 

badstranden är den vackraste i området och blir det bostäder för nära inpå försvinner 

mycket av naturkänslan. Därför reserverar vi i Miljöpartiet oss till förmån för vårt eget 

yrkande om att fastighet nummer 16 på 492 kvm, den fastighet som ligger närmast 

badstranden utgår ur detalj- och fastighetsplanen.” 

 

- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2010/178-875 

Investering i Fisksätra Pir 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs för att vänta in ärendet om ändring i konsortialavtalet. 

 

Ärendet 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har kommunen 

överlåtit anläggningar och byggnader på fastighet där verksamheten är belägen till ett 

nybildat bolag, Nacka Pir AB, där kommunen tillsvidare är delägare. Bolaget innehar 

tomträtt till fastigheten och äger samtliga byggnader och anläggningar. När pågående 

detaljplanearbete är klart ska kommunen lösas ut från bolaget till ett förutbestämt pris. 

Kommunen har åtagit sig att anlägga en pir för allmänt ändamål och för att användas av det 

blivande museet inom projektet HAMN.  

 

Kommunfullmäktige beslutade den 21 november 2011 att samtliga projekt under rubriken 

”Nya projekt för beslut KF” skulle utgå ur investeringsbeslut. Ärendet om Fisksätra Pir, 

tillsammans med investering i restaurang och vandrarhem inom projektet HAMN var 

bland dessa.  

 

De ledamöter i kommunfullmäktige som har uppdrag som ledamot eller ersättare i miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 100 Bilaga 30/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2012 Bilaga 30/b 

Skiss på brygganläggning inklusive pir Bilaga 30/c 

Beskrivning av investeringsprojekt, kalkyl och riskbedömning Bilaga 30/d 

Teknisk beskrivning Bilaga 30/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 100 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

I enlighet med ingånget konsortialavtal med den nya huvudmannen för Fisksätra marina 

anslår kommunfullmäktige 18 miljoner kronor till nybyggnad av pir vid Fisksätra marina, 
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som allmän anläggning för allmänhetens tillgång till vattenområdet, som avgränsning av 

huvuddelen av hamnanläggningen mot Fisksätra Holme, angöring av turbåtar med mera. 

Den utvidgade hamnanläggningens flytbryggor kopplas också till piren. Beslutet villkoras av 

att parterna ingår ett tillägg till konsortialavtalet med innebörd att mark som ska vara 

allmänt tillgänglig blir allmänplatsmark i kommande detaljplan. Kommunstyrelsen noterar 

också det kompletterade beslutsunderlaget rörande piren som investeringsprojekt. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 67 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng yrkade, med instämmande av Erik Langby, Jan-Eric Jansson, Hans Peters, 

Hans-Åke Donnersvärd, Johan Kjellman och Rolf Wasteson, att ärendet skulle bordläggas 

för att vänta in ärendet om ändring i konsortialavtalet. 

 

Gudrun Hubendick yrkade att ärendet skulle återremitteras för att underlaget skulle 

kompletteras med en miljökonsekvensbeskrivning och en ekonomisk riskbedömning innan 

beslut fattas. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade att möjligheten för odlingsföreningen att uppföra växthus 

beaktas. 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Gudrun Hubendicks yrkande om återremiss. 

 

Kommunfullmäktige biföll Stefan Salängs yrkande om bordläggning. 

Reservationer 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet att inte 

återremittera ärendet och ingav följande för samtliga utom Kerstin Nöre Söderbaum. 

 

”Miljöpartiet tycker det är bra att det görs satsningar i Fisksätra men tycker att 

beslutsunderlaget är lite oklart gällande samhällsnyttan, intäktssidan och eventuella 

miljökonsekvenser. 

 

Den nyanlagda piren har tillkommit bl.a. för att ta emot besökströmmar sjövägen till 

museet. Hur många museibesökare räknar man med, och hur många av dessa kommer 

beräknas komma sjövägen? Piren ska också vara utgångspunkten för guidade båtturer till 

Baggenstäket och Skogsöreservatet. Hur stor är efterfrågan på dessa guidade turer och vem 

ska arrangera dessa? 
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En del av de pengar som kommunen satsar i projektet ska kommunen enligt 

beslutsunderlaget få tillbaka när detaljplanearbetet är klart och kommunen blir utlöst ur 

Nacka Pir AB men, vi har utifrån det hitintills presenterade underlaget svårt att bilda oss en 

uppfattning om framtida underskott/överskott investeringsbeslutet kan ge upphov till. Man 

har stora förhoppningar, och dessa delas av även av Miljöpartiet men, vi saknar en 

ekonomisk riskbedömning.  

 

Hur kommer den ökande båttrafiken och varvsverksamheten påverka den närliggande 

badstranden? Hur mycket extra biltrafik räknar man med i området? Det sägs utan närmre 

redovisning att miljöaspekter är undersökta och beaktade och att en riskanalys som 

omfattar omgivningspåverkan under arbetet ska tas fram. Vi anser att projektets omfattning 

kräver en mer gedigen miljökonsekvensbeskrivning 

 

Miljöpartiet reserverar sig mot att ärendet inte återremitteras för en komplettering av 

underlaget med miljökonsekvensbeskrivning och en ekonomisk riskbedömning innan vi 

fattar beslut i ärendet.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum gav in följande som grund för sin reservation. 

 

”Underlaget till beslut är bristfälligt. Miljökonsekvensbeskrivning saknas mm. I det fortsatta 

planeringsarbetet bör beaktas möjligheten för odlarföreningen i Fisksätra att sätta upp ett 

växthus.” 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson antecknade följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Kristdemokraterna stöder bygget av piren vid Fisksätra MarinCenter. Den är en viktig 

investering för Fisksätra och för kommunen. Men det ursäktar inte ett dåligt 

beslutsunderlag. 

 

Revisorerna har under våren kritiserat Nacka för just bristande beslutsunderlag. Det är 

därför extra beklagligt, och oacceptabelt, att underlaget för beslutet att bygga Fisksätra pir 

haft så tydliga brister. För en tredjedel av pirens sträckning ut över vattnet har inte 

sjöbotten undersökts, och det är den djupaste, mest osäkra, delen. Dessutom är hälften av 

de 18 miljoner som piren beräknas kosta, inte specificerade. 

 

Kristdemokraterna anser att kommunen under den tid som ärendet är bordlagt, ska ta fram 

offerter för pirbygget. På det sättet erhålls ett säkrare underlag för investeringsbeslutet, 

samtidigt som projektet inte försenas.” 
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Hans-Åke Donnersvärd antecknade följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Fisksätra Pir är en angelägen satsning. Detta ärende lever dock tyvärr upp till revisorernas 

allvarliga kritik om kommunstyrelsens ofta bristande beredning av ärenden. Bra därför att 

ärendet bordläggs.” 

 

- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2012/95-349 

Utbyggnad av överföringsledningar för va- anslutning av 

dpl Björnberget 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige anvisar 1,5 mkr till tekniska nämnden för investeringsutgift avseende 

utbyggnad av va- ledningar fram till dpl Björnbergsområdet.  

 

Ärendet 

Inom detaljplanen för Björnbergsområdet har utbyggnad av gator och VA nyligen 

påbörjats. För att kunna ansluta området till befintlig VA- struktur utanför planområdet 

krävs utbyggnad av överföringsledningar för vatten och spillvatten, vilket samordnas med 

den nu påbörjade utbyggnaden inom planområdet.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 69 Bilaga 31/a 

Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 35 Bilaga 31/b 

Teknik VA & Avfalls tjänsteskrivelse den 11 januari 2012 Bilaga 31/c 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 69 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anvisa 1,5 mkr till Tekniska nämnden 

för investeringsutgift avseende utbyggnad av va- ledningar fram till dpl Björnbergsområdet.  

Beslut i Tekniska nämnden den 14 februari 2012 § 35 

Tekniska nämnden noterade att ärendet kommer att behandlas av kommunfullmäktige. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2005/843 

Boo Ladan, upplåtelse av tomträtt 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar ingå bifogade tomträttsavtal där fastigheterna Nacka Boo 

1:1039 och 1:70 upplåts till Intresseföreningen för Booladans Bevarande. 

 

Ärende 

Sedan flera år har diskussioner pågått mellan Nacka kommun och Intresseföreningen för 

Booladans Bevarande. Kommunen upplåter nu de två fastigheterna till föreningen, genom 

tomträtt, så de tillsammans med ett byggbolag kan uppföra en byggnad innehållande 

allaktivitetshus och bostadsrätter. Upplåtelsen är villkorad av att föreningen får bidrag från 

Boverket för allmänna samlingslokaler. Avgälden för fastigheten Bo 1:70 är 20 000kr/år 

och för Bo 1:1039 är den 200 000kr/år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 70 Bilaga 32/a 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2012 Bilaga 32/b 

Arrendeavtal  Bilaga 32/c 

Tomträttsavtal Nacka Bo 1:70 Bilaga 32/d 

Tomträttsavtal Nacka Bo 1:1039  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 70 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att ingå bifogade tomträttsavtal där 

fastigheterna Nacka Boo 1:1039 och 1:70 upplåts till Intresseföreningen för Booladans 

Bevarande. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 mars 2011 § 72 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

Kommunstyrelsen beslutar ingå bifogade tomträttsavtal och exploateringsavtal och föreslår 

att kommunfullmäktige godkänner avtalen. 

 

Yrkanden 

Johan Kjellman yrkade att ärendet skulle återremitteras för att utreda nuvarande och 

framtida behov av parkeringsplatser. Erik Langby yrkade avslag på detta yrkande. 
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Erik Langby yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Med bifall till Erik Langbys yrkande avslog kommunfullmäktige Johan Kjellmans yrkande 

om återremiss. 

 

I enlighet med Erik Langbys yrkande beslutade kommunfullmäktige enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2010/268-041 

Investeringssammanställning – Tekniska nämnden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar informationen i enlighet med investeringssammanställningen 

för Tekniska nämndens verksamhet. 

 

Ärende 

Efter kommunfullmäktiges beslut i november om investeringar, där samtliga nya 

investeringar undantogs, har tekniska nämnden arbetat med att ompröva förslag till nya 

men även redan beslutade projekt utifrån bedömd nytta för Nackasamhället och det 

ansträngda ekonomiska läget. I den redovisade sammanställningen redovisas endast 

senareläggning av redan beslutade projekt. Nämnden återkommer till tertialbokslut 1 för 

2012 med förslag till nya projekt och omprövning av redan beslutade projekt.  

 

Förskjutningen av nämndens investeringsprognos år 2012-2015 om 329 mkr innebär att 

prognosen blir 88 mkr år 2012, 125 mkr år 2013, 98 mkr år 2014 och 18 mkr efter år 2014. 

Av investeringsprognosen avser 65 mkr åtgärder inom VA-verket och 12 mkr åtgärder 

inom avfallsverket som finansieras via egna taxor.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 103 Bilaga 33/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 mars 2012 Bilaga 33/b 

Tekniska nämnden den 14 mars 2012 § 56 Bilaga 33/c  

Investeringssammanställning gata, väg, trafik och park Bilaga 33/d 

Investeringssammanställning va-verket, avfallsverket Bilaga 33/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 103 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera informationen i enlighet med 

bilagda investeringssammanställning för Tekniska nämndens verksamhet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 68 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 
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Beslut i Tekniska nämnden den 14 mars 2012 § 56 

Tekniska nämnden förslog att kommunstyrelsen i sitt arbete med revidering av 

kommunens totala investeringsverksamhet beslutar i enlighet med bilagda 

investeringssammanställning för Tekniska nämndens verksamhet. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Eva Närvä Eickenrodt, Leif 

Holmberg och Karin Teljstedt, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med Erik Langbys yrkande. 

 

Reservation 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig och ingav följande. 

 

”Genomförande av detaljplan för Älgö med gatuombyggnader, kommunalt vatten och 

avlopp bör granskas ytterligare. Likaså vad som planeras ske på Kvarnholmen och framför 

allt att slopa bilbron genom Ryssbergen.  Fisksätra Pir riskerar bli ytterligare ett 

förlustprojekt för Nackas miljö och ekonomi.” 

 

- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2010/268-041 

Investeringssammanställning – Fritidsnämnden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Fritidsnämnden har under hösten noterat kommunens ansträngda ekonomiska situation 

inför 2012 och 2013 och beslöt därför den 22 september 2011, § 84, att flytta fram större 

delen av beslutade investeringar och att ändra prioriteringen för bl.a. följande projekt. 

 Ridanläggningen i Källtorp till 2014 liksom kostnader för administration och IT 

avseende ridverksamheten 0,3 mkr och kostnader för införande av check för 

omställning till ridskoleverksamhet för barn och unga 1,6 mkr. 

 Flytta fram re-investeringar avseende Skuru fotbollsplan till 2014 och 2015.  

 Re-investeringen avseende Björknäs Idrottsplats har flyttats till 2013 och 2014.  

 Förnyelsen av Duvnäs Utskogens lekpark justerad start till 2012 och med huvud-

delen av projektet under 2013.  

 Nacka Sportcentrum: förslag till förslag till breddning av bollhallen och simhallen 

(för torra aktiviteter) har tidigare flyttats till 2014. 

 Älta sporthall har flyttats till 2014 till följd av tidigare svårigheter med inplacering 

av hallen i närheten av ishallen. 

 

Nämnden avser inte att återkomma till kommunfullmäktige med förslag till nya invester-

ingar eller start av nya projekt innan T2 2012. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 104 Bilaga 34/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2012 Bilaga 34/b 

Bilaga Fritidsnämndens sammanställning av aktuella investeringar Bilaga 34/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 104 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen till protokollet. 



 34  
 16 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 79 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Eva Närvä Eickenrodt, Leif 

Holmberg och Karin Teljstedt, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med Erik Langbys yrkande. 

 

Reservation 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig och ingav följande. 

 

”Satsningar på ridverksamhet bör prioriteras eftersom denna verksamhet utövas av främst 

flickor, som alltför ofta fortfarande åsidosätts.” 

 

Protokollsanteckningar 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”På grund av kommunens ansträngda ekonomiska situation har flera nämnder fått flytta 

fram och/eller ändra prioriteringarna för sina beslutade investeringar. När det gäller 

Fritidsnämnden så drabbar detta bl a ridsporten med följd att ridanläggningen i Källtorp 

skjuts upp, likaså kostnader för administration och IT avseende ridverksamheten samt 

kostnader för införande av check för omställning till ridskoleverksamhet för barn och unga. 

Vi tycker det är tråkigt att ridsporten drabbas då denna sport till allra största delen utövas 

av flickor från ca 7 år och en bit upp i tonåren. Det satsas mycket på sportgrenar som mest 

utövas av pojkar, flickornas verksamhet får styrka på foten. Insatser för barn och 

ungdomar borde vara mer jämställd. 

 

När det gäller förnyelsen av Duvnäs Utskogs lekpark så förutsätter vi att kommunen har 

sådan tillsyn att inte lekredskap o dyl blir obrukbara och därmed förorsakar olyckstillbud.” 

 

- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2010/268-041 

Investeringsbeslut och sammanställning kommunstyrel-

sens fastighetsprocess 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar, i sin revidering av kommunens totala investeringsverksam-

het, om förändringar avseende kommunstyrelsens investeringsbudget enligt bilaga till 

stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Stadsledningskontoret, med ansvar för hållbar utveckling, får i uppdrag att i samverkan 

med enheterna inom fastighetsprocessen ta fram ett ekonomiskt underlag för 

ställningstagande till investeringar i egenägd vindkraft och solkraft. Förslaget tas fram efter 

planerad studieresa med Hållbarhetsberedningen hösten 2012. 

 

Ärendet 

Genom den nu genomförda översynen av investeringsredovisningen har 85 projekt rensats 

ut. Nio projekt avslutas och utgår ur investeringsredovisningen då de antingen är 1) passiva, 

2) ursprunglig avsikt har fallit eller 3) då delprojekt med fördel kan lyftas fram som eget 

nytt ärende med beslutsunderlag i linje med den projektstyrningsmodell som nu är under 

införande. Att dessa projekt avslutas medför att investeringsramen minskar med 176 mkr.  

 

Kommunfullmäktige beslutar nu om nya projekt på 6,5 mkr som bygg- och 

förvaltningsenheten ska driva och på 40,0 mkr som markenheten ska driva. Efter 

omarbetning med förskjutningar och nedprioriteringar redovisas nu en prognostiserad 

likviditet för 2012 om -450 mkr sammantaget för projekt som drivs av bygg- och 

förvaltningsenheten respektive markenheten. Kapitaltjänstkostnaden för 

fastighetsprocessens investeringar 2012 prognostiseras till 200 mkr, varav 28 mkr är 

tillkommande under året. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 105 Bilaga 35/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 mars 2012 Bilaga 35/b 

Investeringssammanställning för fastighetsprocessen Bilaga 35/c 

C bof nyckelviken pmf Bilaga 35/d 

D bof ISIS pmf Bilaga 35/e 

E förvarv Kvarnholmens skola med bilaga Bilaga 35/f 

F översikt hp skolor kundval forskolor ospec bilaga, G bof hiss np Bilaga 35/g 

H förvärv gemensamhetsanläggning Kvarnholmens skola Bilaga 35/h 



 36  
 16 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

H forvärv gemensamhetsanläggning Kvarnholmens skola Bilaga 35/i 

Bilaga Bilaga 35/j 

I Konsumbutiken Kvarnholmen förskola Bilaga 35/k 

I Konsumbutiken Kvarnholmen förskola bilaga Bilaga 35/l 

Bilaga Bilaga35/m 

Prognos kapitaltjänstkostnad 2012 Bilaga 35/n 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 105 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige, i sin revidering av kommunens totala 

investeringsverksamhet, beslutar om förändringar avseende kommunstyrelsens 

investeringsbudget enligt bilaga till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Stadsledningskontoret, med ansvar för hållbar utveckling, får i uppdrag att i samverkan 

med enheterna inom fastighetsprocessen ta fram ett ekonomiskt underlag för 

ställningstagande till investeringar i egenägd vindkraft och solkraft. Förslaget tas fram efter 

planerad studieresa med Hållbarhetsberedningen hösten 2012. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 80 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Yrkanden 

Sidney Holm yrkade att klimatinvesteringen solkraft, elpaneler skulle vara på 10 miljoner 

kronor som det var tänkt ursprungligen istället för 5 miljoner kronor och att investeringen i 

vindkraft på 60 miljoner kronor inte skulle utgå. 

 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum 

och Gunnel Nyman Gräff, i första hand att ärendet skulle återremitteras för att kommun-

styrelsen skulle återkomma med en samlad redovisning för kommunens samtliga invester-

ingar, redan beslutade såväl som förslag till nya och förändrade. I uppdraget skulle ingå att 

redovisningen skulle klart visa årligakostnader för varje projekt per år, den totala invester-

ingsvolymen per år samt budgeterat behov av nya lån och total låneskuld per år under 

perioden. I andra hand yrkade Rolf Wasteson, med instämmande av Christina Ståldal och 

Kerstin Nöre Söderbaum, avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot 

Rolf Wastesons yrkande och 17 röster för det. Kommunfullmäktige hade således beslutat 

avslå Rolf Wastesons yrkande om återremiss. Fyra ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 1 ............................................................................................................. Bilaga 35/o 

 

Ordföranden ställde sedan proposition på kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms 

ändringsyrkande och fann att kommunstyrelsens förslag hade bifallits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för kommunstyrelsens förslag och fem 

röster för Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 16 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 2 ............................................................................................................. Bilaga 35/p 

 

Slutligen ställde ordföranden proposition på kommunstyrelsens förslag mot Rolf 

Wastesons yrkande om avslag på det och fann att kommunstyrelsens förslag hade bifallits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 41 röster för kommunstyrelsens 

förslag och sex röster för Rolf Wastesons yrkande. Kommunfullmäktige hade således 

beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 14 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 3 ............................................................................................................. Bilaga 35/q 

 

Reservationer 

Sidney Holm meddelade att samtliga i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin Nöre, 

reserverade sig mot beslutet att avslå hans ändringsyrkande, och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet har tidigare föreslagit att man separerar investeringar som är lönsamma i ett 

livscykelperspektiv från ’olönsamma’ i investeringsbudgeten för att kunna finansiera dessa 

separat. Det blir då lättare att fatta beslut om vilka investeringar man kan banta ner eller 

skjuta på framtiden.  

 

Vi tycker det är mycket olyckligt att man nu i den allmänna besparingsivern lyfter ur 

vindkraftsinvesteringen och halverar kommunens solkrafts satsning. Dessa investeringar är 
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mycket angelägna ur ett miljöperspektiv, de är dessutom sett ur ett livscykelperspektiv 

lönsamma. Solpaneler blir billigare och billigare för varje år och det går idag att producera 

egen solel för under en krona Kwh.  

 

När det gäller vindkraft vill kommunen vänta helt och skjuta investeringen på framtiden. 

Vindkraft är med dagens regelverk lönsamt, detta är ett faktum. Nacka kommun slipper 

dessutom som en extra bonus i egenskap av både producent och konsument att betala 

energiskatt (29,0 öre/kWh exkl. moms) på den egenproducerade elen. 

 

Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt eget yrkande om att behålla 

klimatinvesteringen solkraft på 10Mkr och investeringen i vindkraft på 60Mkr.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot samtliga beslut i ärendet och ingav följande. 

 

”Förslag till fastighetsprocessen kan ifrågasättas om den verkligen kan avhjälpa revisorernas 

kritik. Investeringarna är fortfarande alltför vidlyftiga, med uppenbar risk att öka 

miljöskulden och den ekonomiska skulden. Revisorernas kritik måste ge tydligt utslag redan 

i år.” 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har i ett flertal år varit kritiskt till hur besluten om investeringar hanterats i 

Nacka. Bl.a. i våra budgetförslag har vi fört fram kritik mot underlagen som vi menat varit 

svårförståeliga, inte varit kompletta men framför allt inte gett en samlad bild av kommu-

nens investeringar och dess ekonomiska konsekvenser. När nu revisorerna i samband med 

årets bokslut kritiserar kommunstyrelsen för bristande ledning, styrning och uppföljning, 

bristande beredning av ärenden och dåliga beslutsunderlag så ligger det helt i linje med den 

kritik vi framfört i samband med investeringsbesluten.  

 

Den nya ordning som ska börja gälla för investeringar kommer troligen och förhoppnings-

vis att innebära förbättringar på det här området. Vi inser att de här ärendena delvis ligger i 

brytpunkten mellan gammal och ny redovisnings- och styrningsform men det innebär inte 

att vi kan acceptera att nu ta beslut på bristfälliga underlag.  Allra helst som besluten får 

långtgående och omfattande ekonomiska konsekvenser för kommunen lång tid framöver.  

 

Underlagen till de här besluten ger inte en helhetsbild. Redovisningen är fortfarande spre-

tig. Underlagen för de båda ärendena är till del nästan lika, men inte helt lika. Samtidigt så 

omfattar underlaget för det ena ärendet områden som uppenbarligen många i kommun-

fullmäktige uppfattade skulle ingå i beslutet (bil 5, exploateringsredovisningen) men som 

enligt beslutsförslaget inte ska ingå. Däremot i det andra ärende som enligt ärendet ska in-

nehålla en ”samlad investeringssammanställning” så saknas definitivt en sådan redovisning.  
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Underlagen måste vara av sådan kvalitet att även de KF-ledamöter som inte är 

professionella ekonomer förstår innebörden, och konsekvenserna, av besluten. Varje KF-

ledamot måste ju inför väljarna kunna ta ansvar för besluten. Så är det inte nu. 

 

Vänsterpartiet arbetade under hösten 2011 med att ta fram ett samlat förslag till budget för 

kommunen. Nu bryts delar av det som ingick i budgetärendet ut och pytsas ut i ett flertal 

ärenden, dessutom med stora förändringar. Från Vänsterpartiet vill vi vara med och ta 

ansvarsfulla beslut. Men vi ser helt enkelt inte att vi kan göra det med de här 

förutsättningarna. Det är mot den bakgrunden som vi begärde återremiss. Det som skulle 

behövas i ärendet är en samlad redovisning för kommunens samtliga investeringar, redan 

beslutade såväl som förslag till nya och förändrade. Redovisningen ska också klart visa 

årliga kostnader för varje projekt per år, den totala investeringsvolymen per år samt 

budgeterat behov av nya lån och total låneskuld per år under perioden. 

 

Om vi sedan ser på enskildheter i förslagen till investeringsbeslut så finns det sådana där 

Vänsterpartiet vill att de utgår eller, i andra fall, att de förändras. Utöver det har vi också 

förslag på tillkommande investeringar. Allt detta redovisade vi vårt budgetförslag i 

november 2011.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet.  

 

Protokollsanteckningar 

Hans-Åke Donnersvärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 

 

”Hur kommer det sig att det har gått så dåligt för alliansen när det gäller investeringsbeslut i 

fastighetsprocessen? Vi Socialdemokrater stämmer in i revisorernas kritik: 

Bristande styrning, 

bristande ledning, 

bristande kontroll, 

bristande uppföljning.” 

 

- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2010/268-041 

Investeringsbeslut kommunstyrelsen övrigt och samlad 

investeringssammanställning 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tillkommande investeringsprojekt, förändringar av redan 
tidigare beslutade investeringsprojekt samt borttagna projekt enligt tabell 1-3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i november 2011 att en extra översyn av investeringsredo-
visning (T3) skulle redovisas i mars 2012. Kommunfullmäktige har därefter noterat att 
denna redovisning ska ske den 16 april 2012.  

 

Den nya prognosen inklusive nya investeringar, projekt med förändring samt bortagna 

projekt som beslutas i detta ärende ligger cirka 410 mkr lägre för perioden 2011-2015 

jämfört med förra hösten. För 2011 och 2012 har volymen minskat med 290 mkr. 
 

Kommunens totalt beslutade pågående projekt omsluter 1 761 mkr i nettoutgifter för åren 

2012-2015 (exkl. exploatering). Inklusive exploatering blir summan 2 511 mkr för samma 

period.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 106 Bilaga 36/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 mars 2012 Bilaga 36/b 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 106 
 
Kommunstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige fastställa tillkommande 
investeringsprojekt, förändringar av redan tidigare beslutade investeringsprojekt samt 
borttagna projekt enligt tabell 1-3 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Kommunstyrelsen noterade uppdraget till stadsledningskontoret i ärendet 

Investeringsbeslut och sammanställning fastighetsprocessen, § 105. 



 41  
 16 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 81 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Kerstin Nöre Söderbaum 

och Gunnel Nyman Gräff, i första hand att ärendet skulle återremitteras för  att kommun-

styrelsen skulle återkomma med en samlad redovisning för kommunens samtliga invester-

ingar, redan beslutade såväl som förslag till nya och förändrade. I uppdraget skulle ingå att 

redovisningen skulle klart visa årliga kostnader för varje projekt per år, den totala invester-

ingsvolymen per år samt budgeterat behov av nya lån och total låneskuld per år under peri-

oden. I andra hand yrkade Rolf Wasteson, med instämmande av Christina Ståldal och 

Kerstin Nöre Söderbaum, avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Rolf Wastesons förstahandsyrkande om återremiss. 

Med avslag på Rolf Wastesons andrahandsyrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer  

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

”Vänsterpartiet har i ett flertal år varit kritiskt till hur besluten om investeringar hanterats i 

Nacka. Bl.a. i våra budgetförslag har vi fört fram kritik mot underlagen som vi menat varit 

svårförståeliga, inte varit kompletta men framför allt inte gett en samlad bild av 

kommunens investeringar och dess ekonomiska konsekvenser. När nu revisorerna i 

samband med årets bokslut kritiserar kommunstyrelsen för bristande ledning, styrning och 

uppföljning, bristande beredning av ärenden och dåliga beslutsunderlag så ligger det helt i 

linje med den kritik vi framfört i samband med investeringsbesluten.  

 

Den nya ordning som ska börja gälla för investeringar kommer troligen och 

förhoppningsvis att innebära förbättringar på det här området. Vi inser att de här ärendena 

delvis ligger i brytpunkten mellan gammal och ny redovisnings- och styrningsform men det 

innebär inte att vi kan acceptera att nu ta beslut på bristfälliga underlag.  Allra helst som 

besluten får långtgående och omfattande ekonomiska konsekvenser för kommunen lång tid 

framöver.  

 

Underlagen till de här besluten ger inte en helhetsbild. Redovisningen är fortfarande 

spretig. Underlagen för de båda ärendena är till del nästan lika, men inte helt lika. Samtidigt 

så omfattar underlaget för det ena ärendet områden som uppenbarligen många i 
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kommunfullmäktige uppfattade skulle ingå i beslutet (bil 5, exploateringsredovisningen) 

men som enligt beslutsförslaget inte ska ingå. Däremot i det andra ärende som enligt 

ärendet ska innehålla en ”samlad investeringssammanställning” så saknas definitivt en 

sådan redovisning.  

 

Underlagen måste vara av sådan kvalitet att även de KF-ledamöter som inte är 

professionella ekonomer förstår innebörden, och konsekvenserna, av besluten. Varje KF-

ledamot måste ju inför väljarna kunna ta ansvar för besluten. Så är det inte nu. 

 

Vänsterpartiet arbetade under hösten 2011 med att ta fram ett samlat förslag till budget för 

kommunen. Nu bryts delar av det som ingick i budgetärendet ut och pytsas ut i ett flertal 

ärenden, dessutom med stora förändringar. Från Vänsterpartiet vill vi vara med och ta 

ansvarsfulla beslut. Men vi ser helt enkelt inte att vi kan göra det med de här 

förutsättningarna. Det är mot den bakgrunden som vi begärde återremiss. Det som skulle 

behövas i ärendet är en samlad redovisning för kommunens samtliga investeringar, redan 

beslutade såväl som förslag till nya och förändrade. Redovisningen ska också klart visa 

årliga kostnader för varje projekt per år, den totala investeringsvolymen per år samt 

budgeterat behov av nya lån och total låneskuld per år under perioden. 

 

Om vi sedan ser på enskildheter i förslagen till investeringsbeslut så finns det sådana där 

Vänsterpartiet vill att de utgår eller, i andra fall, att de förändras. Utöver det har vi också 

förslag på tillkommande investeringar. Allt detta redovisade vi vårt budgetförslag i 

november 2011.” 

  

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet.  

 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig och ingav följande. 

 

”Investeringarna är fortfarande alltför vidlyftiga, med uppenbar risk att öka miljöskulden 

och den ekonomiska skulden. Kommunen riskeras belastas av ett antal omfattande 

investeringars som kan/bör ifrågasättas och granskas exempelvis Älgö, Danvikslösen, den 

sk Kvarnholmsbron/Ryssbergsbron mm. Revisorernas kritik måste ge tydligt utslag redan i 

år.” 

Protokollsanteckningar 

Hans-Åke Donnersvärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Åter igen har vi ett ärende som visar på alliansens oförmåga att klara av kommunens 

ekonomi. Åter igen måste det till tilläggsanslag och projekt skjuts på framtiden. Det är bara 

att beklaga att alliansen t.ex. inte klarar av kommunens IT-satsningar. Redan hösten 2010 

påpekade vi Socialdemokrater att sättet att upphandla IT-lösningar bit för bit var dyrt och 

oförsvarbart. Stora tilläggsanslag begärdes. Vi föreslog att kommunstyrelsen skulle få i 



 43  
 16 april 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

uppdrag att till kommunfullmäktige redovisa en samlad IT-strategi både vad gäller mål och 

utfall av större satsningar. Enligt våra beräkningar skulle man kunna göra besparningar. 

Men alliansen lyssnade inte på oss utan fortsatte med okontrollerade IT-satsningar. Vilket 

vi nu ser konsekvenserna av. 

Åter igen ser vi det som revisorerna påpekat; 

Bristande styrning, 

bristande ledning, 

bristande kontroll, 

bristande uppföljning.”  

 

Leif Holmberg lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Nacka kommun har ett stort investeringsbehov. Befolkningen ökar och därför behövs nya 

skolor, förskolor och vårdboenden. Till viss del finns även en ”skuld”, några områden har 

tidigare byggts ut utan att tillräckligt med kommunal service planerats. Dessutom behövs 

stora reinvesteringar i befintliga lokaler då enstor del av beståndet är gammalt och har 

eftersatt underhåll. 

  

För att finansiera den stora mängden investeringar krävs att kommunens resultat i drift-

budgeten förbättras. Kommunens mål är fastlagt i Mål och Budget och ärsedan flera år en 

nettokostnadsandel på högst 97,5% av intäkterna. Budgetenbehöver förstärkas framöver då 

Mål och Budget 2012 innebär en nettokostnadsandel på 99,4% för åren 2012-2014. Om 

inte resultatet ökas kommer investeringsbudgeten innebära ett stort behov av ökad upp-

låning med ökande räntekostnader till följd. 

  

Slutligen är information i underlaget på slutet av sidan två och stycke ett sidan tre, något 

tvetydig. Ja investeringarna är 410 mkr lägre än det förslag som kommunstyrelsen föreslog 

KF förra hösten. Men eftersom KF 21/11 tog bort alla nya investeringar (ca 250 mkr) så 

landade den av fullmäktige beslutade låneramen i samband med mål och budget 2012-14 på 

ca 3 530 mkr. Jämför man detta med den nya totalprognosen för 2012-15 på 2 511 mkr 

plus utfallet för2011 på 859 mkr blir det 3370 mkr. Därmed är den nya prognosen ca 160 

mkr lägre än KF:s beslut 21 november 2011. 

  

Vidare noterar vi att beslutet omfattar bara tabell 1-3. Exploateringsredovisningen tabell 5 

är en förvirrande sammanställning. Den saknar helt kommentarer kring vad som förändrats 

sedan T2 2011. En direkt skillnad är att i T2 var totalkostnaden ca 950 mkr för projekten. 

Enligt denna sammanställning är det ca 1550 mkr. Vad har hänt? Vad beror skillnaden på? 

  

Slutligen vill vi notera KS beslut om att nya underlag för investeringar i vindkraft och 

solkraft ska tas fram i höst efter planerade studieresor.” 

 

- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2010/268-041 

Årsredovisningar för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi 

AB samt Nysätra Fastighets AB 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB 

samt Nysätra Fastighets AB. 

 

Årsredovisningarna överlämnas till årsstämma för Nacka Stadshus AB utan instruktioner 

till kommunens ombud. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka 

Stadshus AB, Nacka Energi AB samt Nysätra Fasighets AB för år 2011 till protokollet. 

 

Ärendet 

I ärendet redovisas årsredovisningar 2011 för Nacka Stadshus AB (NSAB) moderbolag och 

koncern samt för dotterbolagen Nacka Energi AB (NEAB) och Nysätra Fastighets AB. 

Nacka Stadshus AB bedriver ingen egen verksamhet utan förvaltar aktier i de helägda 

dotterbolagen Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB. Årets resultat för Nacka 

Stadshus AB uppgår till 14,4 mkr. 

 

Nacka Energi bedriver elnätverksamhet samt sidoordnad verksamhet, främst 

nätadministrativa tjänster.  Årets resultat för Nacka Energi AB uppgår till 13,7 mkr. 

 

Nysätra Fastighets AB äger fastigheten Sicklaön 269:1 och bedriver hyresverksamhet. Årets 

resultat för Nysätra Fastighets AB uppgår till 1,2 mkr. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 84 Bilaga 37/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2012 Bilaga 37/b 
Bilaga 1 Årsredovisning för Nacka Stadshus AB Bilaga 37/c 
Bilaga 2 Årsredovisning för Nacka Energi AB Bilaga 37/d 
Nacka Energi Försälnings AB Bilaga 37/e 
Bilaga 3 Årsredovisning för Nysätra Fastighets AB Bilaga 37/f 
Granskningsrapport för år 2011 för Nacka Pir AB Bilaga 37/g 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 84 

Kommunstyrelsen noterad årsredovisningarna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB 

samt Nysätra Fastighets AB. 

 

Årsredovisningarna överlämnas till årsstämma för Nacka Stadshus AB utan instruktioner 

till kommunens ombud. 

 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka 

Stadshus AB, Nacka Energi AB samt Nysätra Fasighets AB för år 2011 till protokollet. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Kurt Björkholm, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng lät anteckna följande. 

 

”Jag har som styrelseledamot i Nysätra Fastighets AB yrkat att bolagets bokslut justeras 

med avseende på utredningsutgifter på totalt 1.150.000 kr (i samband med förändrat 

nyttjande av fastigheten) aktiverats i bokslutet, dock utan att få stöd för detta i styrelsens 

beslut. Om dessa kostnader i stället belastats årets resultat skulle bolagets skattekostnad för 

2011 minskat med drygt 300.000 kr.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för samtliga i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin 

Nöre Söderbaum. 

 

”Miljöpartiet är oroat över att Nacka under 2011 inte har uppfyllt lagens krav på balans i 

ekonomin. Det är extra oroande att flera stora projekt kraftigt har dragit över budget när 

man ser till den finansiella turbulensen i omvärlden, och den stora osäkerheten som råder 

kring de närmaste årens konjunkturutveckling. Vi är ytterst oroade över vad 

konsekvenserna kan bli av missriktade framtids satsningar såsom beslutet att bygga den nya 

Kvarnholmsbron. Utöver de stora negativa ingreppen i miljön famlar vi helt i blindo när 

det gäller vad slutnotan kommer att landa på. Kommunen har ju som bekant ensamt har 

tagit på sig alla oförutsedda kostnader brobygget kan medföra och med andra ”enklare” 
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investeringar som gått överstyr känns denna extra oroande. Byggandet av bilbron går 

dessutom på kollisionskurs med framtidens infrastrukturbehov och de av Riksdagen 

beslutade miljömålen. 

 

Det är oroande att Alliansen, Nackalistan och Socialdemokraterna verkar ha ’lägsta möjliga 

skattesats’ som ett självändamål. Nackas skattesats för 2012 är den 8:e lägsta i landet. I 

Miljöpartiets budgetförslag med 43 öre extra i skattehöjning och prioritering av 

exploateringar, fanns större utrymme att värna skola, omsorg och dessutom sänka 

kommunens prognostiserade långsiktiga skuld med en miljard kronor till slutet av 2014.  

Efter den oroande utvecklingen under år 2011 hoppas vi att Alliansen är beredd att ta 

intryck av verkligheten och förändra sin politik för ett långsiktigt hållbart Nacka. 

 

Mycket av anledningen till att det gått så snett 2011 tror jag beror på kommunens alltmer 

slimmade organisation. Otydliga ansvarsförhållanden i kombination med en långt gången 

delegationsordning som har börjat leva sitt eget liv bredvid den politiska beslutsprocessen . 

Inte ens Majoritetens politiker är med och fattar alla viktiga beslut. Detta är en process som 

pågått under många år men det är nu uppenbart för alla att pendeln har slagit för långt och 

att det är hög tid för oss politiker att ta kontroll över skutan som nu seglar med kraftig 

slagsida. Hoppas att vår avgående kapten Langby under 2012 får rätsida på fartyget och inte 

lämnar ett sjunkande skepp till sin efterträdare. Trots att hela kommunstyrelsen har ett 

kollektivt ansvar för alla beslut som fattas ligger det största ansvaret på den styrande 

majoriteten och dess ledare som ensam håller i rodret. Med makt följer ansvar och den som 

har störst (m)akt, har också det största ansvaret.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum antecknade för egen del följande. 

 

”Verksamheten i Nacka Energi AB har givit ett överskott, av vilket de lämnar 19,8 miljoner 

till Nacka kommun, ett svart hål ekonomiskt sett. Nacka Energi AB är en aktör i 

energibranschen med möjlighet att bidra till framväxande av miljövänlig elproduktion, 

vilket många företag och medborgare efterfrågar. Framför allt solfångare och solceller kan 

enkelt appliceras i/på befintlig bebyggelse och därigenom bidra till att minska 

klimatpåverkan från olja och kol. Låt Nacka Energi AB som med höjningar av avgifter från 

företag och medborgare ökat sin vinst använda denna vinst på ca 20 miljoner för 

energisparåtgärder till gagn företagen, medborgarna och miljön.” 

 

- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2010/268-041 

Årsredovisning 2011 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2011. 

 

Ärendet 

Årets balanskravsresultat blev -28 miljoner kronor, vilket var 90 miljoner kronor sämre än 

budget. Målet om god ekonomisk hushållning är därmed inte uppfyllt. Visserligen bedöms 

sju av kommunens åtta övergripande mål vara uppfyllda men många verksamheter går med 

underskott och fler av de finansiella nyckeltalen under målet kommunal ekonomi i balans 

ligger under målvärdena. Nettoinvesteringarna har under 2011 fortsatt att öka även om 

ökningen blev mindre än vad prognosen i tertialbokslut 2 visade. Sjukfrånvaron bland 

kommunens medarbetare har ökat marginellt men ligger fortfarande på en låg nivå i 

jämförelse med andra kommuner. Resultatet av medborgarundersökningen visar att 

nöjdheten ligger kvar på fortsatt höga nivåer. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 83 Bilaga 38/a 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 mars 2012 § 57 Bilaga 38/b 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 mars 2012 § 13 Bilaga 38/c 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2012 Bilaga 38/d 

Årsredovisning 2011 Bilaga 38/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 83 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige godkänna Nacka kommuns årsredovisning 

för 2011. 

 

Kommunstyrelsen noterade det åtgärdsprogram för produktionsverksamheterna som 

beslutades på kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 5 mars 2012. 
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Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Kurt Björkholm, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm lät anteckna följande för samtliga i Miljöpartiets fullmäktigegrupp utom Kerstin 

Nöre Söderbaum. 

 

”Miljöpartiet är oroat över att Nacka under 2011 inte har uppfyllt lagens krav på balans i 

ekonomin. Det är extra oroande att flera stora projekt kraftigt har dragit över budget när 

man ser till den finansiella turbulensen i omvärlden, och den stora osäkerheten som råder 

kring de närmaste årens konjunkturutveckling. Vi är ytterst oroade över vad 

konsekvenserna kan bli av missriktade framtids satsningar såsom beslutet att bygga den nya 

Kvarnholmsbron. Utöver de stora negativa ingreppen i miljön famlar vi helt i blindo när 

det gäller vad slutnotan kommer att landa på. Kommunen har ju som bekant ensamt har 

tagit på sig alla oförutsedda kostnader brobygget kan medföra och med andra ”enklare” 

investeringar som gått överstyr känns denna extra oroande. Byggandet av bilbron går 

dessutom på kollisionskurs med framtidens infrastrukturbehov och de av Riksdagen 

beslutade miljömålen. 

 

Det är oroande att Alliansen, Nackalistan och Socialdemokraterna verkar ha ’lägsta möjliga 

skattesats’ som ett självändamål. Nackas skattesats för 2012 är den 8:e lägsta i landet. I 

Miljöpartiets budgetförslag med 43 öre extra i skattehöjning och prioritering av 

exploateringar, fanns större utrymme att värna skola, omsorg och dessutom sänka 

kommunens prognostiserade långsiktiga skuld med en miljard kronor till slutet av 2014.  

Efter den oroande utvecklingen under år 2011 hoppas vi att Alliansen är beredd att ta 

intryck av verkligheten och förändra sin politik för ett långsiktigt hållbart Nacka. 

 

Mycket av anledningen till att det gått så snett 2011 tror jag beror på kommunens alltmer 

slimmade organisation. Otydliga ansvarsförhållanden i kombination med en långt gången 

delegationsordning som har börjat leva sitt eget liv bredvid den politiska beslutsprocessen . 

Inte ens Majoritetens politiker är med och fattar alla viktiga beslut. Detta är en process som 

pågått under många år men det är nu uppenbart för alla att pendeln har slagit för långt och 

att det är hög tid för oss politiker att ta kontroll över skutan som nu seglar med kraftig 

slagsida. Hoppas att vår avgående kapten Langby under 2012 får rätsida på fartyget och inte 
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lämnar ett sjunkande skepp till sin efterträdare. Trots att hela kommunstyrelsen har ett 

kollektivt ansvar för alla beslut som fattas ligger det största ansvaret på den styrande 

majoriteten och dess ledare som ensam håller i rodret. Med makt följer ansvar och den som 

har störst (m)akt, har också det största ansvaret.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät för egen del anteckna följande. 

 

”Årsredovisningen borde också innefatta granskning av Nacka kommuns hållbarhet 

förutom ekonomisk, också ekologisk och social hållbarhet, vilka alla har ökande brister.  

 

Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 

driva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara samhället 

som övergripande mål för sin verksamhet.     

 

Årsredovisningen visar på omfattande brister i ekonomisk hushållning och kommunal 

ekonomi i balans. Detta är ett resultat av långtgående toppstyrning med kommunstyrelsen 

och dess ordförande i spetsen. Ett flertal nämnder belastas av brister såsom social- och 

äldrenämnden och tekniska nämnden, men framför allt kommunstyrelsen brister.  Erik 

Langby har som ordförande i kommunstyrelsen sedan många år ett stort ansvar för det 

som sker i Nacka kommun vad gäller påfrestningar på miljön med en ökande miljöskuld, 

kommunens ansträngda ekonomi och ett alltmer segregerat samhälle.”   

 

Leif Holmberg lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Årets resultat för Nacka kommun är ett stort underskott, över 100 mkr. Dock har skatte-

intäkterna överstigit prognos och utan dem hade underskottet varit ännu högre. I storleks-

ordningen 40 mkr förklaras av den hårda vintern 2011. I övrigt är det dock underskott i 

verksamheten bland annat för it-tjänster som kostnaderna sprungit iväg. Underskotten är 

inte acceptabla och behöver åtgärdas. 

  

Över 100 miljoner av underskottet ligger på kommunstyrelsen. Generellt kan man säga att 

det är där styrningen av kommunen brister. Trots att det under året funnits signaler om att 

den egna produktionen av skolor och förskolor har budgetbrister har KSVU tagit tag i frå-

gorna väldigt sent under 2011. 

   

I bokslutet för 2011 finns en del underskott på M&H enheter, värst är Miljö- och stads-

byggnad med ett underskott på över 5 mkr. Trots att man vetat detta under hösten 2011 

har man inte tagit något ärende till KS under 2011 för att besluta om åtgärder. Vidare är 

styrningen av M&H enheterna i kommunen inadekvat. De har för det mesta bara angivits 

som noll i nettobudget. Ingen information har lämnats till kommunstyrelsen löpande under 

året om intäkter eller kostnader.  
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Den allmänna bilden vad gäller styrningen av alla M&H är att den sker via finansierings-

nämnderna. Detta gäller dock inte M&H miljö och stadsbyggnad. Tittar man på vilken 

kontroll MSN utövar över M&H Miljö och stadsbyggnad är det väldigt lite. Bokslutet för 

MSN ger liten vägledning i det ekonomiska resultatet av nämndens verksamheter. Hela 

myndighetsproduktionen redovisas bara i klump. 

  

Problemen medstyrningen av M&H fortsätter tyvärr. Trots att KS är budgetansvarig 

nämnd så har budgeten för 2012 med kostnader och intäkter inte antagits i KS. De är 

endast redovisade som förväntade nollresultat.  

  

Avslutningsvis kan vi konstatera att det finns ett stort behov att förbättra såväl budget-

beslut som ekonomisk uppföljning i kommunen. När nu revisorerna beslutat rikta en 

anmärkning till kommunstyrelsen kan vi som enskilda inte sitta still, vi måste alla i både KF 

och KS vara beredda att ta initiativ till åtgärder.” 

  

Hans-Åke Donnersvärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Kommunens revisorer riktar i sin revisionsberättelse för år 2011 allvarliga anmärkningar 

mot kommunstyrelsen i Nacka då man menar att den under åren brustit på avgörande 

punkter. Revisorerna påpekar att bristerna är omfattande och väsentliga. 

 

Vi Socialdemokrater delar revisorernas uppfattning men menar att bristerna inte enbart kan 

härledas till år 2011. Den moderatstyrda majoriteten har under många år haft problem med 

t.ex. styrning, ledning, uppföljning och kontroll samt haft dålig kontroll över kommunens 

ekonomi. Det har eskalerat genom åren och under år 2011 brast det ordentligt. 

Vi Socialdemokrater vill att den moderatstyrda majoriteten aktivt och tidigare än vad man 

gör i dag involverar oss i oppositionen i olika processer för vilka vi alla partier i kommun-

styrelsen har gemensamt ansvar. Allt för ofta får vi i oppositionen viktiga dokument och 

beslutsunderlag under kommunstyrelsens sammanträden utan möjlighet att sätta oss in i 

dokumenten. Ska vi lyckas få ordning i den politiska- och ekonomiska styrningen i kom-

munstyrelsen måste borgarna i tid starta en dialog med oss. Tänk om man med oss t.ex. 

velat föra den dialog vi startade i budgetfullmäktige hösten 2010 om att kommunen behö-

ver se över upphandlingsverksamheten då vi redan då såg att tilläggsanslag äskas fortlö-

pande och med byggnadsprojekt och tilläggsanslag. Vi föreslog att tillsynen av sådana pro-

jekt skulle skärpas men fick inget gensvar. 

 

Den moderatstyrda majoriteten strävar efter att delegera så mycket som möjligt till tjänste-

männen, men har glömt att politiken fortfarande har ansvaret och därmed behöver ut-

veckla metoder för uppföljning och kontroll. Inte konstigt nu att de allvarliga brister som 

revisorerna pekar på inte har upptäckts i tid 
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Det är mycket som brister i Nacka kommun och de största bristerna kan hänföras till 

kommunstyrelsen. För att alla ledamöter ska kunna ta sitt ansvar fullt ut krävs det vid varje 

beslutstillfälle finns ett trovärdigt, transperent och väl genomarbetat beslutsunderlag. Så var 

inte fallet vid flera beslutstillfällen gällande bl.a. stadshusombyggnaden.” 

 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Nackas årsredovisning för 2011 är inte någon rolig läsning. Vi kan konstatera att kommu-

nens ekonomi nu är i sämre skick än på länge samtidigt som vi ser att det finns brister i en 

hel del verksamheter. När Vänsterpartiet la sitt förslag till budget för 2011 så gjorde vi det 

med vissa utgångspunkter: 

 det finns behov av förbättringar i flera verksamheter där vi föreslog ökade resurser 

 vi såg samtidigt att majoritetens budgetförslag var snålt räknat (underbudgeterat) 

med uppenbar risk att budgeten inte skulle hålla. Därför la vi en del extra resurser 

för att motverka det (t ex genom att ge kostnadstäckning för de reella löne- och 

prisökningarna) 

 resultatet av 2011 skulle bli positivt och inte försämra kommunens ekonomiska 

situation. 

Vi kan nu se att med Vänsterpartiets budget skulle resultatet av 2011 blivit bättre, både 

ekonomiskt och verksamhetsmässigt.  

 

Orsakerna till det dålig a resultatet ser vi har flera olika orsaker, förutom underbudgetering:  

 dålig ledning, styrning och uppföljning – det som revisorerna kritiserar  

 Nackas system med ”kundval” som är kostnadsdrivande och inte heller självklart 

ger högre kvalitet 

 

Vänsterpartiet vill att kommunens verksamhet och förvaltning ska vara effektiv och ge 

maximal utdelning av insatta skattemedel. Men ställer vi upp krav på god kvalitet så måste 

vi också vara beredda att tillskjuta nödvändiga resurser. Majoriteten har haft som mål att ha 

lägsta möjliga skatt och det verkar nu som om de skjutit sig själva i foten genom en dum-

dristig snålhet. Neddragningar på underhåll av fastigheter och byggande av förskolor har nu 

lett till att behoven är så eftersatta att investeringsbehoven är akuta. Något som kommer 

både att slå på driftskostnaderna och kommunens låneskuld (som vi nu ser skena iväg).  

 

Nackas styr- och ledningsmodell är mångt och mycket roten till problemen. Och det har 

Vänsterpartiet kritiserat, bl a i budgetarna, ända sedan 80-talet. Vi har i många sammanhang 

kritiserat hur underlag för beslut ser ut. Främst har det gällt investeringsbeslut där det varit 

svårt att få helhet och se konsekvenser av beslut. Majoriteten har samtidigt underlåtit att ge 

oppositionen underlag i tid inför beslut och, än värre, hållit oppositionen utanför all bered-

ning av ärenden så att vi i praktiken ställts inför färdiga beslut utan möjlighet att ha insyn 

och kunna påverka under vägen.  
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Under lång tid har den omfattande del av kommunens verksamhet som ligger under KSVU 

i praktiken helt hanterats av tjänstemännen utan politikernas insyn. De få och korta KSVU-

sammanträden som hållits har i stort sett behandlat budget och bokslut för verksamheterna 

på ett synnerligen översiktligt sätt. I övrigt har KSVU inte haft någon verklig insyn i verk-

samheten, än mindre styrt eller följt upp den. Det är symptomatiskt för hur Nacka styrts 

under en lång period. 

 

Privatiseringen av biblioteken och hur denna process har skötts är Vänsterpartiet mycket 

kritisk mot.” 

 

- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2010/268-041 

Revisionsberättelse för 2011 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet 

med följande notering. 

 

 Kommunfullmäktige riktar anmärkning mot kommunstyrelsen för dess hantering av 

främst investeringar och därvid särskilt ombyggnaden av Nacka stadshus, i enlighet 

med revisionsberättelsen för 2011. Kommunfullmäktige ser mycket allvarligt på dessa 

brister. Anmärkningen mot kommunstyrelsen bygger på följande grunder i enlighet 

med God Kommunal Revisionssed; 

- bristande måluppfyllelse, ohörsamhet till mål och riktlinjer fastlagda av 

kommunfullmäktige eller i föreskrifter 

- bristande styrning, ledning, uppföljning och kontroll 

- otillräcklig beredning av ärenden. 

 

Kommunfullmäktige noterar den redovisning med anledning av revisionsberättelsen som 

kommunstyrelsen enigt beslutat om den 13 april 2012, § 111. 

 

Ärendet 

Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige i samband med att årsredovisningen 

behandlas, ta ställning till om kommunstyrelsen och nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. 

De av kommunfullmäktige utsedda revisorerna har i sin revisionsberättelse för 2011 riktat 

anmärkning mot kommunstyrelsen för dess hantering av främst investeringar och därvid 

särskilt ombyggnaden av Nacka stadshus. När de gäller övriga nämnder och 

kommunstyrelsens verksamhet i övrigt anser revisorerna att läget är tillfredsställande.  

 

Kommunfullmäktige ser mycket allvarligt på de noterade bristerna. Kommunfullmäktige 

har dock kunnat se i förslag till beslut under hösten 2011 och hittills under 2012 att kom-

munstyrelsen har vidtagit ett flertal olika åtgärder för en förbättrad investeringsprocess. 

Mot bakgrund av detta beviljar kommunfullmäktige såväl kommunstyrelsen som 

nämnderna beviljas ansvarsfrihet. Kommunfullmäktige noterar den redovisning som 

kommunstyrelsen lämnat över vidtagna åtgärder men riktar en anmärkning mot 

kommunstyrelsen. 

 

De ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige som har uppdrag som ledamot eller ersättare i 

kommunstyrelsen och som annars tjänstgjorde vid dagens sammanträde, deltog inte i ärendet på grund av 

jäv. 
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Handlingar i ärendet 

Revisionsberättelse år 2012 Bilaga 39/a 

Revisorernas verksamhetsredogörelse år 2011 Bilaga 39/b 

Revisorernas information granskningsrapporter 1-6 Bilaga 39/c 

Revisionsskrivelse den 18 oktober 2011 Bilaga 39/d 

Revisionsrapport nr 7/2011 Bilaga 39/e 

Kommunstyrelsens yttrande den 13 april 2012 Bilaga 39/f 

Kommunstyrelsen den 13 april 2011 § 111 Bilaga 39/g 

Presidiets förslag Bilaga 39/h 

 

Yrkanden 

Lars Stenholm yrkade bifall till presidiets förslag. Han yrkade därutöver att 

kommunfullmäktige skulle notera den redovisning med anledning av revisionsberättelsen 

som kommunstyrelsen enigt beslutat om den 13 april 2012, § 111. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Mia Wallgren, Karin Teljstedt, Magnus 

Söderström, Magnus Bergman, Kurt Björkholm och Agneta Johansson, bifall till presidiets 

förslag. 

 

Mikael Carlsson yrkade i första hand att kommunstyrelsen inte skulle beviljas ansvarsfrihet. 

I andra hand yrkade han bifall till presidiets förslag. I dessa yrkanden instämde Kerstin 

Nöre Söderbaum. 

 

Beslutsgång 

I enlighet med presidiets förslag beviljade kommunfullmäktige ansvarsfrihet för samtliga 

nämnder. 

 

Ordföranden ställde proposition på Lars Stenholms yrkande om bifall till presidiets förslag 

om att bevilja kommunstyrelsen ansvarsfrihet mot Mikael Carlssons yrkande om att inte 

göra det och fann att Lars Stenholms yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 52 röster för Lars Stenholms yrkande och 5 röster för 

Mikael Carlssons yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Lars 

Stenholms yrkande. En ledamot avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 39/i 
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Med bifall till Lars Stenholms yrkande beslutade kommunfullmäktige att rikta en 

anmärkning mot kommunstyrelsen. 

 

Kommunfullmäktige biföll Lars Stenholms yrkande om att notera kommunstyrelsens 

redovisning av vidtagna åtgärder. 

 

Reservationer 

Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

Reservation.................................................................................................................... Bilaga 39/j 

 

Protokollsanteckningar 

Agneta Johansson antecknade följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Revisorerna har riktat allvarlig kritik mot kommunstyrelsen på flera områden. Det finns 

bland annat stora brister när det gäller ledning och styrning, ekonomisk hushållning, 

åtgärdsplaner och beställarkompetens vid upphandling och uppföljning av externa utförare. 

Vänsterpartiet har vid ett flertal tillfällen under året påtalat återkommande brister i 

beslutsunderlagen i en rad frågor men då utan att få gehör för det. När nu 

kommunstyrelsen beviljas ansvarsfrihet men med en allvarlig anmärkning förutsätter vi att 

det kommer att leda till förbättrade beslutsunderlag, åtgärdsplaner och hantering av olika 

avtal framöver.” 

 

Kurt Björkholm lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

Protokollsanteckning ................................................................................................... Bilaga 39/k 

 

- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2012/100-003 

Reglemente för mål- och resultatstyrning 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret arbetar med en översyn av de styrdokument som finns inom det 

ekonomiska området. Vid uppföljning av reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll har det framkommit att nämnder och produktionsverksamheter gör analys 

på olika sätt. Det är viktigt att det görs en relevant analys för att lyfta fram väsentliga 

områden och det skulle underlätta att nämnden och produktionsenheten själv fick 

möjlighet att välja analysmetod. Förslaget till ett nytt reglemente för mål- och 

resultatstyrning innebär att nämnden friare kan välja analysmetod och att frågor kring 

internkontroll lyfts ut ur nuvarande reglemente och behandlas i ett separat reglemente. 

Förslaget innehåller också en kodifiering av den styrmodell med mål- och resultatstyrning 

som Nacka kommun tillämpar och bestämmelser om att nämnderna ska anta en plan för 

uppföljning av de strategiska målen och nyckeltalen inklusive nämndens interna kontroll. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 108 Bilaga 40/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 februari, reviderad den 6 mars Bilaga 40/b 

Nytt reglemente för mål- och resultatstyrning Bilaga 40/c 

Gällande reglemente för väsentlighets- och riskanalys och intern kontroll  Bilaga 30/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 mars 2012 § 108 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslaget reglemente för mål- och 

resultatstyrning, som ersätter reglementet för väsentlighets- och riskanalys och 

internkontroll med följande punkt som tillägg. 

 

Punkt 6 

 Löpande följa upp det ekonomiska utfallet under åter och vidta åtgärder för att 

hålla budget. 

 

Beslutet innebär att de bestämmelser om väsentlighets- och riskanalys som finns i vardera 

nämnds reglemente ersätts med följande bestämmelse. 
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[X]-nämnden ansvarar för att de av kommunfullmäktige fastställda målen för nämndens 

ansvarsområden uppnås inom de beslutade ekonomiska ramarna. Nämnden ska; 

 till kommunfullmäktige redovisa de tre till fem väsentliga områden som nämnden 

ska prioritera de närmaste tre åren, baserade på en analys av nämndens 

ansvarområden i förhållande till de övergripande målen och de ekonomiska 

förutsättningarna 

 föreslå kommunfullmäktige strategiska mål för nämnden, som baserar sig på 

identifierade väsentliga områden och ekonomisk analys 

 fastställa nyckeltal med tillhörande metod och frekvens för uppföljning för samtliga 

mål för nämnden 

 anta en plan för uppföljning av de strategiska målen och nyckeltalen inklusive 

nämndens interna kontroll 

 anta internbudget inom ramen för av kommunfullmäktige beslutade mål och 

ekonomiska ramar med målnivåer angivna för samtliga nyckeltal 

 informera kommunfullmäktige om hur verksamheten utvecklas avseende mål och 

ekonomi. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 85 

Ärendet bordlades och behandlas vid ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 

tisdagen den 27 mars kl 08.30. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2011/305-819 

Parklek i Braxenparken  
Motion den 20 juni 2011 av Zakia Mirza (S) Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 

 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Braxenparken i Fisksätra utvecklas till en parklek så som de 
parklekar som finns i Stockholms stad. Stockholms stad definierar en parklek som en 
personalledd öppen fritidsverksamhet som är förlagd till en större lekpark.  
 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 Bilaga 41/a 

Fritidsnämnden den 25 januari 2012 § 2 Bilaga 41/b 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 19 oktober 2011 Bilaga 41/c 

Motion Bilaga 41/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 mars 2012 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 107 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Revisionsberättelse Södertörns brandförsvarsförbund 

- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2012-248-319 

Frågor om rasad väg på Älgö 
Interpellation den 16 april 2012 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Kerstin Nöre Söderbaum anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 

följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 42/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 


